
Inspraakreactie Vereniging tot Behoud van Anna’s Hoeve e.o. bij de Commissie Duurzaamheid & 
Bereikbaarheid op woensdag 25-9-2019, 20:00 uur, raadhuis Hilversum
Jelle Harder, ecologisch adviseur van de Vereniging tot Behoud van Anna’s Hoeve e.o.

Geachte wethouder en raadsleden,

De natuurgebieden Anna’s Hoeve en Monnikenberg zijn onderdeel van het Natuurnetwerk 
Nederland (NNN), de basis van het natuurbeleid. U weet uiteraard dat deze natuurgebieden de enige 
route vormen waar een natuurverbinding tussen de Utrechtse Heuvelrug en het Gooi bestaat. Het is 
echter een zeer smalle schakel, een flessenhals, ingeklemd tussen steeds meer wegen en bebouwing.
Alterra Wageningen Universiteit heeft het grote belang van deze zogenoemde ‘De Groene Schakel’ 
duidelijk aangetoond.
In deze gebieden wordt binnenkort een ecoduct gebouwd om die schakel te versterken. Helaas 
worden gelijktijdig een HOV busbaan en een nieuwe weg aangelegd die De Groene Schakel juist 
doorsnijden en voor versnippering zorgen. Dit gaat ten kosten tenminste 12 ha waardevolle natuur 
en landschap. In die gebieden leven zeer veel beschermde diersoorten. 

Onder druk van de Vereniging tot Behoud van Anna’s Hoeve e.o. (VBAH) heeft Bureau Movares in 
2018 voor de provincie negen diersoorten in beeld gebracht die als kensoorten te betitelen zijn voor 
beide gebieden. Gedoeld wordt op vleermuizen, das, boommarter, wezel, hermelijn, ringslang en 
eekhoorn. Voor die soorten is het plangebied van belang en soms van groot belang. Gaat het met die 
dieren goed dan liften veel andere dieren daarin mee. Gaat het slecht dan gebeurt het 
tegenovergestelde.
Het onderzoek van Movares beperkt zich tot vrijwel alleen het plangebied, dus de 12 ha waar de 
busbaan en de nieuwe weg moeten komen. Uitgerekend juist het plangebied heeft volgens Movares 
voor dieren belangrijke functies als migratieroute, als opwarmplek, als winterverblijf, als 
voortplantingslocatie of foerageergebied. Je zou verwachten dat het oprollen van het plangebied 
middels de functiewijziging gecompenseerd gaat worden zoals voor NNN gebieden volgens de 
provinciale ‘Uitvoeringsregeling natuurcompensatie Noord-Holland’ is vastgelegd.
De provincie is dat echter niet van plan wat duidelijk wordt uit de rapporten van Movares.
Daar waar leefgebied van de genoemde soorten wordt opgeofferd volstaat de provincie vrijwel 
uitsluitend met de opmerking: ‘Er is nog voldoende geschikt leefgebied over’. Niet genoemd wordt 
waar dat leefgebied in Anna’s Hoeve of Monnikenberg is en dus ook niet wat de kwaliteit ervan is! 
Niet verwonderlijk want dat is niet onderzocht.
De provincie dekt zich in door te benadrukken dat er voor alle soorten mitigerende en 
compenserende maatregelen worden getroffen. (Op uw verzoek kan ik die begrippen met 
voorbeelden nader toelichten.) Wij hebben een overzicht gemaakt van die mitigerende en 
compenserende maatregelen. Dat blijken er voor de 9 diersoorten 34 te zijn. Hiervan zijn er slechts 5 
als compensatie aan te merken, een zeer slechte score! De compensatie betreft in 3 gevallen het 
ophangen van slechts een aantal nestkasten als technische oplossing.
De VBAH is van mening dat de provincie meer moet doen ter compensatie van de verloren gegane 
leefgebieden. Dat is de provincie ook verplicht volgens haar eigen ‘Uitvoeringsregeling 
natuurcompensatie Noord-Holland’. De kern van de regeling is dat een initiatiefnemer de 
natuurwaarden die verloren gaan op eigen kosten moet compenseren. Hiervoor wordt een 
compensatieplan opgesteld volgens een format van de provincie.
Zou er geen betere compensatie komen dat zal blijken dat de kwaliteit van de leefgebieden in De 
Groene Schakel achteruit gaat wat zijn neerslag zal hebben op de natuurgebieden in het Gooi en 
daarmee ook het functioneren van de andere ecoducten Zanderij Crailo, Laarderhoogt en de 
toekomstige tussen Zuiderheide en Westerheide.



De VBAH vraagt aan u als vertegenwoordigers van Hilversum, met ook grote belangen in Anna’s 
Hoeve en Monnikenberg, ondersteuning, voor datgene wat in ons bezwaar van 5 juni 2019 op de 
laatste pagina staat. Ondersteuning van onze Aandachtspunten, Monitoring en aanbevelingen, het 
beschikbaar stellen van financiële middelen vanuit de provincie.
Een kwaliteitsverbetering is niet alleen verplicht maar ook een goede investering in de 
natuurgebieden ten behoeve van de bezoekers.

Dank voor uw aandacht.


